
Zápis
z 25. řádného zasedání Akademického senátu FSI

VUT dne 18. 1. 2024

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI
Čas konání: 14:00 – 15:30
Přítomní: dle hlasovací listiny
Omluveni:
Neomluveni:
Hosté: děkan doc. Hlinka, proděkani prof. Křupka, doc. Katolický,

Mgr. Hoderová a doc. Kalousek, tajemník Ing. Tesař
Zasedání řídil: doc. Návrat

Program:

1. Volba skrutátorů
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 24. řádného zasedání, plnění

usnesení
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií
4. Specializovaný laboratorní nábytek do A2 jako centralizovaný výdaj
5. Rozhodnutí o formě voleb do AS VUT a AS FSI
6. Schválení termínu a programu příštího zasedání
7. Různé

Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat.

Doc. Návrat přivítal děkana, proděkany a tajemníka.

ad 1) Volba skrutátorů

Návrh: Ing. Ramík.
Usnesení: AS FSI schvaluje skrutátora Ing. Ramíka.
Hlasování č. 1: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1

ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 24. řádného
zasedání, plnění usnesení

Usnesení: AS FSI schvaluje program 25. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 2: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 0

Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 24. řádného zasedání AS FSI.
Hlasování č. 3: pro: 24 proti: 0 zdržel se: 2

Plnění usnesení:
Z minulého zasedání neplynuly žádné úkoly.
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ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií

Děkan:
- Rektor VUT předložil první vize pravidel rozpočtu (pro ukazatel A + K lze očekávat

stejnou výši jako v minulém roce, očekává se pokles v DRKVO).
- V návaznosti na střelbu na FF UK proběhla jednání s MŠMT a Policií ČR. Vedení

VUT se rozhodlo přijmout tzv. měkká opatření - budou definovány postupy, jak se
chovat při mimořádných událostech, všímavost k nestandardním projevům, školení
apod. Byly jmenovány krizové štáby VUT a fakult (na FSI děkan, tajemník a Ing.
Zubek).

- Po diskuzi s řediteli ústavů se vedení FSI rozhodlo financovat rekonstrukci budovy
A4 z prostředků projektu ERDF, spoluúčast fakulty bude řešena dofinancováním z
FRIMu FSI ve výši 55 mil. s případným dofinancováním do výše 15 mil. Tyto náklady
budou součástí budoucích návrhů rozpočtů.

Tajemník:
- Byla dokončena rekonstrukce budovy A2.
- Byla zahájena rekonstrukce odpočinkových zón pro studenty.
- Jsou vyhlášeny další tři veřejné zakázky - dokončení laboratoří ÚFI, dílčí

rekonstrukce B2, rekonstrukce A5.
Poté Ing. Tesař odpověděl na dotaz doc. Svobody ohledně nedostatků v rekonstruované
budově A3 (chybějící čtečky průkazů, akustika v učebnách).

RNDr. Popela:
- Proběhl ustavující sněm RVŠ a předsednictvo RVŠ.

Ing. Petr Liška:
- V souvislosti s reformou Ph.D. studia jsou diskutovány otázky týkající se standardu

školitele, změn pravidel financování apod.
- Předpokládá se omezení mobilit studentů v rámci programu Erasmus, hledají se

nové zdroje financování.
- 11. 1. navštívili VUT zástupci Tchaj-wanských univerzit.
- Došlo k organizačním změnám na CVISu. Plánuje se přesun některých agend z IS

Apollo do IS Teacher.
- Oslavy 125. výročí VUT budou zahájeny 19. 1. při příležitosti zasedání VR VUT.
- V souvislosti s připravovanými volbami do AS VUT a AS FSI je třeba jmenovat

zástupce do volebních komisí.
- Proběhne volba předsedy AS VUT.

ad 4) Specializovaný laboratorní nábytek do A2 jako centralizovaný výdaj

V rámci rekonstrukce budovy A2 byl plánován z centralizovaných zdrojů programového
financování i nákup specializovaného laboratorního nábytku pro ÚFI a ÚMVI. Z důvodu
administrativní chyby nebyl tento výdaj v projektu uveden. Vedení FSI se rozhodlo krýt
tyto náklady z centrálních zdrojů fakulty, předpokládaná výše je 2,3 mil., výdaj bude
zařazen do rozpočtu na letošní rok.
Na zasedání proti tomuto výdaji nevznesli senátoři žádné námitky.

ad 5) Rozhodnutí o formě voleb do AS VUT a AS FSI

Ing. Ramík seznámil senátory ve své prezentaci s výhodami a nevýhodami elektronické
formy voleb. Na základě zkušeností z voleb v roce 2021, které z důvodů pandemických
opatření proběhly elektronicky, poukázal především na vyšší účast voličů z řad studentů,
ale zmínil se také o problémech a rizicích, které tento způsob voleb přináší.
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RNDr. Popela se vyjádřil pro prezenční formu a upozornil, že k minulým volbám byla
vznesena řada připomínek a pokud se senát pro elektronickou formu rozhodne, bylo by
dobré zjistit, zda tyto připomínky byly ze strany CVISu vypořádány.
Doc. Roupec upozornil na některá úskalí elektronického způsobu voleb, např. co se týče
zajištění tajného hlasování, kontroly sčítání hlasů a dalších.
Doc. Vašík jako předseda volební komise pro minulé volby uvedl, že ke každé činnosti
existovaly protokoly, ruční přepočítání hlasů je také možné, v seznamech hlasů byly
uvedeny přesné časy, kdy a kým byla volba provedena. Zjištěné chyby byly přesně
popsány včetně způsobu, jak se s nimi vypořádat. Co se týká zajištění tajného způsobu
hlasování, doc. Vašík uvedl, že případné ovlivňování není vyloučeno ani u prezenční
formy voleb, čím vyšší je volební účast, tím menší je vliv různých manipulací. Při
minulých volbách nastal problém spíše ve volební kampani, která neprobíhala vždy
korektním způsobem.
Doc. Roupec upozornil na rozdíl mezi přepočítáním hlasů v protokolu a přepočítáním
hlasovacích lístků. Dle jeho názoru je také možnost ovlivňování voličů větší při
elektronickém způsobu hlasování než při prezenčním.
Prof. Štětina uvedl k rizikům elektronické volby, že zatím není např. ani zajištěno
dvoufaktorové přihlašování.
V následné diskuzi senátoři zvažovali konkrétní možnosti např. ohledně zajištění tajného
způsobu hlasování a bezchybného průběhu voleb (počet členů volební komise,
požadavky na CVIS ohledně IS apod.). Senátoři dále diskutovali i pravidla volební
kampaně.
Doc. Blecha uvedl, že kladem elektronického způsobu voleb je např. možnost hlasování i
pro voliče na služební cestě a na home office.

Návrh na tajné hlasování hlasování:
Hlasování č. 4: pro: 9 proti: 13 zdržel se: 4
K tomuto bodu se senátoři budou usnášet veřejným hlasováním.

Usnesení: AS FSI se usnáší, že volby do AS VUT v obou volebních obvodech FSI a do
AS FSI v obou volebních obvodech FSI pro funkční období červen 2024 až červen 2027
se budou konat elektronickou formou.
Hlasování č. 5: pro: 19 proti: 3 zdržel se: 4

ad 6) Schválení termínu a programu příštího zasedání

Termín 26. zasedání byl navržen na čtvrtek 8. 2. 2024.

Návrh programu pro 26. zasedání AS FSI:
- jmenování zástupce do volební komise VUT
- vyhlášení voleb

Usnesení: AS FSI schvaluje termín a návrh programu 26. zasedání AS FSI na 8. 2.
2024.
Hlasování 6: pro: 23 proti: 1 zdržel se: 2
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ad 7) Různé

Prof. Štětina a RNDr. Popela upozornili, že v následujících měsících budou schvalovány
rozpočty VUT a FSI, v tomto období proběhne ve čtvrtečních termínech několik jednání
FK a je třeba připravit i varianty termínů dalších zasedání AS FSI.

Poté bylo zasedání ukončeno.

Verifikoval:
předseda AS FSI předsedkyně SK AS FSI
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D. Ing. Petra Kosová

zapsala: Brigita Rohovská
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